
R14d,\ Powiatu Wielickiego 
Rynek Górny 2 
J:,020 Wieliczk a 

Protokół nr XLVII/2023 

Z posiedzenia Rady Powiatu Wielickiego, które odbyło się dnia 30 października 2023r. 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wieliczce, Rynek Górny 2, 32-020 Wieliczka. 

1. Otwarcie obrad, przyjęcie protokołu z XLV, XLVI sesji oraz przedstawienie 
porządku obrad. 

Obradom przewodniczył Tomasz Tomala, przewodniczący Rady Powiatu Wielickiego. O 
godz. 16:00 otworzył obrady XLVII Rady Powiatu Wielickiego. Poinformował, że sesja 
jest transmitowana i nagrywana w Internecie. Następnie sprawdzona została 
obecność radnych na sesji. Swoją obecność potwierdziło 20 radnych, 5 radnych 
nieobecnych (Zdzisław Prochwicz, Piotr Nowak, Anna Polańska, Szczepan Stanek, 
Łukasz Sadkiewicz). 

Nad przyjęciem protokołu nr XLV/2023 głosowano: 

• 20 osób za, 

• 5 osób nieobecnych (Zdzisław Prochwicz, Piotr Nowak, Anna Polańska, 
Szczepan Stanek, Łukasz Sadkiewicz). 

Do obrad dołączył radny Łukasz Sadkiewicz, radny Szczepan Stanek oraz radna Anna 
Polańska. 

Nad przyjęciem protokołu nr XLVI/2023 głosowano: 

• 20 osób za, 

• 3 osoby nie brały udziału w głosowaniu (Anna Polańska, Szczepan Stanek, 
Łukasz Sadkiewicz). 

• 2 osoby nieobecne (Zdzisław Prochwicz, Piotr Nowak). 

Do obrad dołączył radny Zdzisław Prochwicz. 

2. Sprawozdanie Zarządu z działalności pomiędzy sesjami w tym: 
- z wykonania uchwał Rady, 
- z realizacji zadań Powiatowego Parku Rozwoju. 

Ewa Ptasznik poinformowała, że prześledziła protokół, gdzie była dyskusja na 
Zarządzie o dodatkowych środkach na zabezpieczenie nauki języka polskiego dla 
uczniów obcojęzycznych, czyli cudzoziemców, czyli Ukraińców. Zaznaczyła, że nie 
mają tutaj dyskusji na ten temat, czy dają te środki, czy nie. One po prostu muszą 
być, ponieważ mówi o tym ustawa. Poinformowała, że w tej dyskusji zaniepokoiło ją 
coś innego i o to chciała zapytać. Pan Starosta w pewnym momencie powiedział, że 
należy się przyjrzeć zatrudnieniu w szkole PCKZIU i sprawdzić, czy nie ma przerostu 
zatrudnienia, jeśli chodzi o nauczycieli. Później Pan Starosta powtarza to samo. 
Zapytała Starostę, z czego wnioskuje, że jest jakiś przerost, bo z tego co ona się 
orientuje w tej sprawie, to nie ma możliwości przerostu nauczycieli, bo są sztywne 
siatki. Chyba, że myśli o innych zatrudnionych specjalistach. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

Tomasz Tomala poinformował, że wpłynęły dwa zapytania radnego Bogusława 
Trzaski. 



Bogusław Trzaska odczytał złożone przez siebie zapytania. Jedno zapytanie dotyczy 
pomiaru ruchu drogowego na drogach powiatowych, a drugie dotyczy utrzymania 
chodników przy drogach powiatowych. 

Tomasz Tomala poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał o rozbudowę Centrum przy ul. Pułaskiego, budowę nowej 
szkoły, na jakim etapie jest ta inwestycja. Zapytał Panią Skarbnik, czy nadwyżkę, 
która będzie z końcem roku, bo tak wynika z budżetu, można przeznaczyć na tą 
budowę, inwestycję. 

Ewa Ptasznik zapytała o punkty obsługi prawnej. Zapytała jak dużo jest tych 
punktów na dzień dzisiejszy na terenie powiatu. Z jednego protokołu Zarządu 
wyczytała, że Pan Tadeusz Luraniec referując powołał się, że zgodnie z ustawą na 
terenie powiatu powinno być 6 takich lokalizacji. Zapytała, czy ustawodawca 
zobowiązuje Powiat do tych 6 punktów, czy jest taka potrzeba. Czy te punkty, które 
są oblegane, czy są kolejki. Zapytała, co Powiat będzie robił z 6 punktami. Czy są 
one potrzebne. Zaznaczyła, że jest to jej dylemat. 

4. Uchwała nr XLVII/361/2023 w sprawie przyjęcia „Rocznego programu 
współpracy Powiatu Wielickiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego o wolontariacie, prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na terenie Powiatu Wielickiego - w zakresie odpowiadającym 
jego zadaniom - na 2024 rok". 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Boduch, główny specjalista w Wydziale Edukacji, 
Sportu, Promocji i Zdrowia Starostwa Powiatowego w Wieliczce. Wyjaśniła, że jak co 
roku Rada Powiatu Wielickiego ma obowiązek ustawowy przyjąć roczny program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok następny. Projekt programu 
został radnym przesłany. Przypomniała, że zgodnie z ustawą o pożytku, projekt 
programu musi być konsultowany z organizacjami pozarządowymi. Takie konsultacje 
odbyły się. W wyniku konsultacji dokonano drobnej poprawki omyłki pisarskiej. 
W paragrafie 11 ustęp 2 punkt 1 poprawiono kwotę 200 OOO zł na 300 OOO zł, bo tak 
wynika z sumowania. Dodatkowo podczas spotkania z organizacjami pozarządowymi 
wpłynęła sugestia, aby zwiększyć środki przeznaczone na obsługę trybu 
pozakonkursowego, czyli tego trybu 19a ustawy o pożytku. Wyjaśniła, że ile 
środków na obsługę tego trybu można przeznaczyć określa ustawa, która mówi nie 
więcej niż 20% dotacji przeznaczonych w trybie ustawy o pożytku, więc pozostała 
kwota taka jak była zaplanowana, czyli minimum 30 OOO zł, co w niczym nie 
ogranicza ustawowych uprawnień Zarządu. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 
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S. Uchwała nr XLVII/362/2023 w sprawie określenia zasad przyznawania 
dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytkach na terenie Powiatu Wielickiego w 
ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Projekt uchwały zreferował Paweł Łuczyński, główny specjalista ds. funduszy 
europejskich w Wydziale Zamówień Publicznych, Inwestycji i Utrzymania Obiektów 
Starostwa Powiatowego w Wieliczce. Poinformował, że uchwała dotyczy prac, które 
będą realizowane w ramach rządowego programu odbudowy zabytków. Uchwała ta 
w żaden sposób nie dotyczy uchwały Rady Powiatu, która funkcjonuje i na podstawie 
której Rada Powiatu przyznaje dotacje z budżetu Powiatu Wielickiego. Uchwała ta 
jest lex specialis dla tylko i wyłącznie prac, które otrzymały już promesy w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Przypomniał, że w tym momencie są 
trzy takie inwestycje tj. parafia w Podstolicach, OSP w Wieliczce oraz Opactwo 
Mniszek Benedyktynek w Staniątkach. Przedstawiona uchwała była opiniowana 
zgodnie z zasadami przez Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, 
który nie miał uwag do uchwały oraz u Ministra właściwego do spraw rolnictwa, który 
zgłosił uwagi porządkowe, które zostały uwzględnione w przedstawionym projekcie 
uchwały. Wyjaśnił, że przyjęcie tej uchwały umożliwia rozpoczęcie trybu wyboru tych 
trzech inwestycji i fizycznie podpisanie w przyszłości umów dofinansowania dla tych 
inwestycji ze środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Inf rastru ktu ry. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 23 osoby za, 
• 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu (Aleksandra Ślusarek) 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 

6. Uchwała nr XLVII/363/2023 w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu 
korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową na lata 
2023-2027". 

Projekt uchwały zreferowała Monika Job, Kierownik działu ds. rehabilitacji społecznej 
osób niepełnosprawnych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Wieliczce. 
Poinformowała, że konieczność przyjęcia powyższej uchwały wynika ze zmiany 
przepisów. W czerwcu tego roku weszła w życie ustawa o zmianie ustawy o 
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie i niektórych innych ustawach. Ustawa ta 
zmieniła terminologię pojęć w ten sposób, że zastąpiła pojęcie przemocy w rodzinie 
terminem przemocy domowej. W odniesieniu do ustawy, do rozporządzenia i 
wszystkich programów korekcyjno-edukacyjnych stosowanych na podstawie tych 
przepisów. Ponadto obowiązujące rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej 
z czerwca tego roku w sprawie programów korekcyjno-edukacyjnych zawiera nowe 
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przepisy dotyczące zarówno zakresów tych programów korekcyjnych, jak i 
kwalifikacji osób, które mogą prowadzić powyższe programy. W związku z 
powyższym należało wprowadzić zmiany i dostosować dotychczas obowiązujący 
program, który był przyjęty uchwałą w roku 2021 do aktualnie obowiązującego 
stanu. Stąd konieczność podjęcia tej uchwały i przyjęcia programu ze zmienioną 
terminologią. 

Ewa Ptasznik poinformowała, że ma dylematy związane z tym dokumentem. Brakuje 
jej w tym dokumencie zakładanych efektów. Gdy czytała cały ten dokument, to nie 
widziała, jaka była sytuacja wcześniej, czy zjawisko przemocy domowej, czy 
przemocy w rodzinie dawniej, to zjawisko w powiecie duże, czy nie. Poinformowała, 
że jak ogląda się telewizje, to codziennie dzieci maltretowane przez rodziców 
umierają w naszym kraju. Poinformowała, że dlatego o to chciałaby zapytać. 
Wyjaśniła, że niepokoi ją tabela pierwsza, gdzie podane jest od 2014 roku ile osób 
uczestniczyło w tym programie, a potem kolumna ile osób ukończyło ten program, 
więc nie wie, czy są to osoby, które dobrowolnie poddają się temu programowi i go 
nie kończą. Zapytała, czy można rozumieć, że potencjalnie ileś osób w dalszym ciągu 
stosuje przemoc. Poinformowała, że nie chce myśleć, iż jest to dokument 
przekopiowany z poprzednich lat i nic się w nim nie zmieniło. Zapytała, czy jest w 
nim coś co się zmieniło w stosunku do poprzedniego. 

Monika Job odpowiedziała, że tak. Wyjaśniła, że jest zmieniona terminologia, zgodnie 
z ustawą. 

Ewa Ptasznik poinformowała, że chodzi jej o merytorykę. Czy PCPR ma wnioski, że 
przemoc na terenie powiatu wielickiego rośnie, maleje, jest dobrze, jest źle, jest 
średnio. Czy PCPR posiada takie dane, czy tymi danymi dysponuje tylko policja. 

Monika Job odpowiedziała, że Policja i ośrodki interdyscyplinarne gminne. Wyjaśniła, 
że mogą w ramach ewaluacji albo monitoringu takie informacje pozyskać, bo PCPR 
prowadzi tylko ten program. Posiada dane, że uczestników było 127 w latach 2014- 
2023, a ukończyło program 58 osób. Część z tych osób dobrowolnie uczestniczy, 
więc nawet osoby trenujące te osoby nie mogą ich zmusić. Natomiast w jednym roku 
były 4, a w jednym 2 osoby skierowane wyrokiem Sądu i one są zobowiązane 
skończyć takie program korekcyjno-edukacyjny jak przystępują. 

Ewa Ptasznik zapytała, czy Powiat może mieć konkretną informację jak wygląda ta 
sytuacja na terenie powiatu wielickiego, ponieważ tworzony jest program, który nie 
jest odzwierciedleniem sytuacji. Stwierdziła, że będzie to pułkownik który będzie stał 
prawdopodobnie na półce. 

Monika Job stwierdziła, że takie dane mogą być tylko z Policji 
interdyscyplinarnych gminnych. 

z ośrodków 

Zuzanna Kurtyka poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Opieki Społecznej 
Zdrowia. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 22 osoby za, 
• 1 osoba przeciw (Lech Pankiewicz), 
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• 1 osoba wstrzymała się (Ewa Ptasznik), 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 

7. Uchwała nr XLVII/364/2023 w sprawie organizacji wspólnej obsługi 
informatycznej przez Starostwo Powiatowe w Wieliczce. 

Projekt uchwały zreferowała Monika Job, Kierownik działu ds. rehabilitacji społecznej 
osób niepełnosprawnych w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Wieliczce. 
Poinformowała, że w chwili obecnej PCPR nie posiada formalnie uregulowanej obsługi 
informatycznej, co oprócz problemów wynikających z konieczności utrzymania 
sprawności systemu informatycznego PCPR w Wieliczce stwarza również 
niebezpieczeństwo niedostatecznej ochrony danych prawnie chronionych. Ponadto w 
związku z planowanym wprowadzeniem Elektronicznego Systemu Zarządzania 
Dokumentacją, ścisła współpraca z osobami które znają ten system działający w 
Starostwie byłaby dla PCPR dużym ułatwieniem. Ponadto planowana jest 
modernizacja infrastruktury sieci, wdrożenie nowych rozwiązań pozwalających na 
cyfryzację pracy PCPR, stąd prośba o przyjęcie tej uchwały i wprowadzenie wspólnej 
obsług i informatycznej. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 

8. Uchwała nr XLVII/365/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XLI/328/2023 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieliczka na realizację I 
etapu zadania „Przebudowa ul. Powstania Styczniowego w Wieliczce". 

Projekt uchwały zreferował Marian Paszcza, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 
Wieliczce. Poinformował, że w kwietniu Rada Powiatu podjęła uchwałę o udzieleniu 
pomocy finansowej Gminie Wieliczka na przygotowanie dokumentacji przebudowy 
drogi Powstania Styczniowego. W tym czasie dokonano pewnych prac studialnych i 
okazało się, że tutaj nie uda się zmieścić w pasie drogowym. W związku z tym będzie 
konieczna decyzja ZRID i w tym wypadku jest rozbudowa. W związku z tym stąd jest 
zmiana nazwy zadania. Dodatkowo wystąpiły pewne opóźnienia z ogłoszeniem 
przetargu i zleceniem dokumentacji projektowej, Gmina Wieliczka zwróciła się o 
przesunięcie dofinansowani o rok, czyli 2023 i 2024 na lata 2024 i 2025. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 
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9. Uchwała nr XLVII/366/2023 w sprawie przekazania Gminie Biskupice 
funkcji zarządcy odcinka drogi powiatowej nr 2019K w miejscowości Trąbki. 

Projekt uchwały zreferował Marian Paszcza, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 
Wieliczce. Poinformował, że Gmina Biskupice realizuje zadanie przebudowa drogi 
gminnej Łazany - Zabłocie. Z uwagi na bezpośrednie połączenie tej drogi z drogą 
powiatową w trakcie uzgodnień, uzgodniono dowiązanie sytuacyjne, jak również 
wysokościowe tej drogi z drogą powiatową i stąd konieczność wykonania pewnych 
prac w pasie drogi powiatowej. W tym celu konieczne jest upoważnienie do tego 
Gminy Biskupice, czyli Pani Wójt. 

Tomasz Tomala poinformował, że radni otrzymali uchwałę z autopoprawką. 

Marian Paszcza odczytał treść uchwały po poprawkach. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały wraz z poprawką głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 

10.Uchwała nr XLVII/367 /2023 w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi Wielickiemu i jego 
jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organu lub osób do tego 
uprawnionych. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Poinformowała, że w przedmiotowej uchwale dokonano aktualizacji i doprecyzowania 
zapisów określających zasady, sposoby i tryb udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi 
Wielickiemu, jak i jego jednostkom organizacyjnym. Uchwała ta również podległa 
opiniowaniu przez Prezesa UOKiK, który nie zgłaszał zastrzeżeń do przedmiotowego 
projektu uchwały. Zatem uchwała może być procedowana. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowa no: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 
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11.Uchwała nr XLVII/368/2023 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
Powiatu Wielickiego na 2023 rok. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Poinformowała, że w zakresie dochodów zwiększono dochody o kwotę 9 522 186, 19 
zł, co po zmianach dochody wynoszą 180 117 729,08 zł. Natomiast wydatki 
zrnruejszono o kwotę 5 259 011,95 zł i teraz plan wydatków to kwota 
206 528 009,31 zł. W związki z takimi zmianami w zakresie dochodów i wydatków 
zmniejszono deficyt o 14 781 198,14 zł. Zatem po dokonanych zmianach deficyt 
wynosi 26 410 280,23 zł. Deficyt ten zgodnie z sentencją uchwały będzie pokryty z 
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu Powiatu 
Wielickiego, z wpływów z emisji papierów wartościowych oraz z wolnych środków. 
Wyjaśniła, że wszystkie zmiany, które dotyczą zmian w zakresie dochodów 
wydatków zostały szczegółowo przedstawione w załącznikach do sentencji uchwały. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał o obligacje, czy Powiat wyemitował którąś serię, czy będą 
ściągane z końcem roku. 

Joanna Kwaśnica odpowiedziała, że emisja obligacji został przeprowadzona na kwotę 
20 OOO OOO zł. Została podpisana umowa z wykonawcą, który dał najlepsze 
oprocentowanie. Na dzień dzisiejszy Powiat nie zaciągnął jeszcze tego długu, czyli nie 
dokonano emisji tych obligacji na rachunek bankowy. Uważa, że do końca roku jeśli 
będzie to potrzebne zostanie dokonana emisja z zaciągnięciem długu. 

Łukasz Sadkiewicz poinformował, że stąd było to jego pytanie początkowe do Pana 
Starosty, aby wykorzystać te środki i zacząć budowę Centrum przy Pułaskiego, na 
którą wszyscy czekają i z Panią Aleksandrą cały czas zabiegają, aby to w końcu 
ruszyło. 

Adam Kociołek wyjaśnił, że jeśli chodzi o kwestie obligacji, to zaciągane są one pod 
realizację inwestycji. Poinformował, że nie wiedzą, jak będzie wyglądała kwestia 
dofinansowań do inwestycji rozpoczętych, czyli rozbudowa Zespołu Szkół w Gdowie, 
jak i budowa tego kompleksu. Na tej podstawie będą mogli dopiero określić, czy będą 
mogli realizować to o czym mówił radny Łukasz. Poinformował, że czekają na 
rozstrzygnięcie dofinansowania dla ŚDS, które ponoć ma ruszyć w styczniu ale nie 
wiadomo czy ruszy. Wyjaśnił, że jeśliby było, to wtedy sytuacja pokaże ile Powiat 
będzie musiał dołożyć. Na razie koszt pierwszego etapu realizacji tego centrum dla 
osób niepełnosprawnych to około 15 OOO OOO zł. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał, czy te 20 OOO OOO zł z obligacji były przewidziane na te 
dwa zadania, w Gdowie na rozbudowę szkoły i na centrum. 

Adam Kociołek odpowiedział, że na centrum nie było przewidziane. Wyjaśnił, że 
przewidywali na te inwestycje, które miały dofinansowania, czyli inwestycje drogowe, 
które miały dofinansowania z Polskiego Ładu, jak również na inwestycje o których 
wspomniał, czyli Gdów, jako te dwie inwestycje, która jedna jest zrealizowana, a 
druga będzie rozpoczęta jeśli nie teraz, to na początku przyszłego roku. 
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Ewa Ptasznik zapytała, czy 9 OOO OOO zł jakie Powiat otrzymał z subwencji ogólnej to 
środki na wniosek Starostwa, czy z klucza z Ministerstwa. Czy Powiat może je wydać 
w ten sposób, jak zaplanowane, czyli na pomniejszenie długu. 

Joanna Kwaśnica odpowiedziała, że środki, jakie Powiat otrzymał z subwencji 
Ministerstwa Finansów, czyli zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów jest to 
uzupełnienie subwencji ogólnej dla jst tytułem uzupełnienia subwencji ogólnej. 
Środki te Powiat otrzymał nie na swój wniosek, tylko jako uzupełnienie dochodu 
powiatu wielickiego. W związku z tym te środki zostają w gestii Rady. W tym 
momencie Zarząd wskazał, że te środki będą na zmniejszenie deficytu Powiatu 
Wielickiego, czyli tym samym wejdą w stan nadwyżki na koniec roku i będą mogły 
być przeznczone na inwestycje na przyszły rok. 

Ewa Ptasznik stwierdziła, że trudno byłoby wydać 9 OOO OOO zł w ciągu trzech 
miesięcy końcowych roku budżetowego. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał, jak się ma prognoza na 2024 w stosunku do tej z 2023. 
Czy dochodów z subwencji ogólnej będzie więcej, jakie są założenia. 

Joanna Kwaśnica odpowiedziała, że zgodnie z założeniami Ministerstwa Finansów 
zarówno dochody udziały w PIT i CIT są zwiększone. Również subwencja oświatowa 
jest zwiększona na rok 2024. 

Łukasz Sadkiewicz stwierdził, że można wywnioskować, że przybywa nowych 
mieszkańców do powiatu. Zapytał, co ze szkołami średnimi, jeśli przybywa 
mieszkańców, jeśli rok rocznie są problemy z przyjęciem uczniów z terenu powiatu, 
to czy nie warto pomyśleć już o rozbudowie infrastruktury edukacyjnej, rozbudowie 
PCKZIU, czy w ogóle budowie nowego kompleksu, nowego liceum w Wieliczce. 
Zapytał, czy Powiat ma jakieś takie analizy, czy była przeprowadzana jak ta 
statystyka będzie w przyszłych latach wyglądała. 

Adam Kociołek odpowiedział, że jeśli chodzi o kwestie oświatowe to m.in. 
przygotowania do budowy szkoły specjalnej i wyprowadzenie jej z Kampusu celem 
zwiększenia możliwości przyjęcia w tej szkole to jeden z kroków, które zostały 
podjęte. Drugi to próba pozyskania środków na rozbudowę skrzydła E, które de 
facto służy dziś w większości spółce ale jest pomysł, aby w tym ciągu, który jest do 
ulicy Wincentego Pola dobudować skrzydło. Zaznaczył, że takie starania zostały 
podjęte. Jeśli uda się pozyskać środki, to m.in. będą się starali uzupełnić to środkami 
z obligacji i jest szansa na dobudowę takiego skrzydła w całości. W pespektywie 
najbliższych kilku lat jest możliwość zwolnienia skrzydła, które zajmuje szkoła 
specjalna i dobudowania nowego skrzydła E, czyli rozbudowania go w kierunku 
Wincentego Pola. Stwierdził, że co do kwestii budowy nowego obiektu, to kwestia 
pozyskania kolejnych gruntów, których tak naprawdę w Wieliczce nie ma. Poza 
Wieliczką starali się pozyskać obszar prawie 4 hektarów na początku tej kadencji ale 
niestety właściciel się nie zgodził. 

Łukasz Sadkiewicz poinformował, że z danych które są wniosek na który złożył 
Powiat dofinansowanie, to pewnie Powiat otrzyma na kilka milionów złotych. 
Stwierdził, że warto byłoby już przygotowywać dokumentacje techniczne na 
rozbudowę tego skrzydła. Poinformował, że brakuje mu tutaj dynamiki. Wpierw 
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pewne rzeczy Powiat musi wyprzedzać. Musi robić projekty, przygotowywać, składać 
o dofinansowanie, bo te środki tak czy inaczej pewnie będą tylko aby nie tracić 
czasu, bo czas akurat tu gra na niekorzyść. Pewne rzeczy można było zrobić 
wcześniej za dużo mniejsze środki niż w dzisiejszych czasach. Stwierdził, że tu może 
warto nad tym pomyśleć, aby już tą dokumentację przygotowywać. 

Adam Kociołek odpowiedział, że tak dokładnie jest realizowane, ponieważ zarówno 
starania o środki na rozbudowę skrzydła E, jak również na budowę tego kompleksu. 
Wyjaśnił, że muszą rozpocząć od budowy infrastruktury, Powiat musiał pozyskać 
działki. Zaznaczył, że są to miliony złotych. Obecnie Powiat jest na etapie pozyskania 
od Kopalni części terenu, aby wykonać drogę spełniającą wszystkie parametry i 
budowę infrastruktury. W najbliższym czasie Zarząd podejmie decyzję o 
projektowaniu tej infrastruktury zanim dojdzie do dofinansowania. 

Łukasz Sadkiewicz poinformował, że o tym właśnie mówi, aby nie czekać na 
przyznanie dofinansowania tylko aby iść od razu do przodu i projektować. 

Adam Kociołek wyjaśnił, że tematy idą cały czas do przodu. W związku z tym myśli, 
że akurat tutaj nie ma problemu. Przypomniał, że parę wcześniejszych inwestycji 
zostało zrealizowanych. W związku z tym zostały te o których tutaj rozmawiają. 
Każda z nich tutaj jest realizowana. Zaznaczył, że warunkiem realizacji inwestycji 
jest pozyskanie środków zewnętrznych. Dodał, że ze środków samego Powiatu 
niewiele będą mogli zrobić. 

Lech Pankiewicz stwierdził, że wkraczamy w nowy duch, czyli duch wyborów 
samorządowych. Wydaje mu się, że na pewno w tej grupie, w której on będzie 
startował budowa liceum drugiego będzie naszym jakimś planem wyborczym. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak). 

12.Uchwała nr XLVII/369/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wielickiego. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Poinformowała, że w załączniku nr 1 dokonano aktualizacji kwot dochodów, 
wydatków, przychodów i deficytu oraz informacji uzupełniającej o wybranych 
rodzajach dochodów i wydatków budżetowych. Natomiast w załączniku nr 2 
wprowadzono i zaktualizowano przedsięwzięcia, które są szczegółowo przedstawione 
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w załączniku nr 3 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Po dokonanych zmianach w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej relacja z art. 243 ustawy o finansach publicznych 
nie została naruszona i nadal jest spełniona. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Piotr Nowak) . 
• 

13.0dpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Adam Kociołek poinformował, że odpowiedzi będą na piśmie. 

14.Wnioski i oświadczenia radnych. 

Tomasz Tomala poinformował, że wpłynęło pismo Organizacji Zakładowej NZZS 
Solidarność przy Powiatowym Urzędzie Pracy w Wieliczce dot. podwyżki 
wynagrodzeń. Wyjaśnił, że to pismo zostało do radnych przesłane i z tego co wie Pan 
Starosta na to pismo odpowiedział. Poinformował, że radnym zostały dostarczone 
materiały do konsultacji drogowej z prośbą o uzupełnienie w dniu dzisiejszym i 
przekazanie panu Sekretarzowi. 

Aleksandra Ślusarek poinformowała, że podczas ostatniej sesji w sprawach różnych 
przekazała informację na temat wniosku jaki złożył Zarząd Powiatu w sprawie 
budowy Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Wieliczce. Bardzo się 
cieszy, że zainteresowanie Rady jak widzi jest i to jest najważniejsze dla niej. 
Podziękowała rademu Łukaszowi. Poinformowała, że chciała powiedzieć, co nastąpiło 
po ostatnim posiedzeniu Rady. Wyjaśniła, że po posiedzeniu otrzymali wiadomość, że 
Powiat wygrał konkurs, czyli otrzyma 3 500 OOO zł na budowę Centrum. Zaznaczyła, 
że jest to bardzo dobra informacja, praktycznie najważniejsza w tej chwili. Po 
ostatniej sesji został także podpisany akt notarialny darowizny od Gminy Wieliczka 1 
hektara, który sąsiaduje z 1,60 ha, który jest na Pułaskiego, za co już dziękowała i 
dziękuje jeszcze raz Gminie Wieliczka. Zdają sobie sprawę, że wysokość tej 
darowizny gdyby ją wycenić, to jest 2 OOO OOO zł. Tutaj Zarząd na ostatnim 
posiedzeniu zdecydował, że te środki, za które Powiat miałby kupić to co dostał w 
akcie darowizny, zostaną przeznaczone na budowę tego centrum. Poinformowała, że 
na życzenie Starosty sporządzany jest biznesplan, aby kolejność swoich działań, jako 
zespół zadaniowy powołany do tego celu, żeby to wszystko jakoś kolejno ustalić i 
zaczynamy. Podziękowała za zainteresowanie. 

Łukasz Sadkiewicz poinformował, że usłyszał, iż Pan Starosta odpowiedział na pismo 
związków zawodowych. Zapytał, czy radni mogliby poznać opinię Pana Starosty. 
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Adam Kociołek poinformował, że odpowiedź jest prosta, że przyjmują to jako 
wniosek do prac do budżetu na 2024 rok. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał, czy również inne wnioski jeszcze te nieformalne, które 
nie zostały jeszcze złożone, mówi o pracownikach Starostwa, o innych jednostkach 
powiatowych również będą uwzględnione całościowo, systemowo, aby nie szarpać się 
później, ze za chwilę inna grupa będzie ubiegała się o podwyżki, tylko aby 
systemowo podejść do tego. 

Adam Kociołek wyjaśnił, że podchodzą do tego systemowo, bo wszyscy zdają sobie 
sprawę, że wzrost najniższego wynagrodzenia powoduje pewne konieczności, wręcz 
ruchu w tym zakresie. Każda jednostka jest brana pod uwagę w zakresie możliwości 
wzrostu. Poinformował, że na dzień dzisiejszy odpowiedź taka jest na każdy wniosek, 
że jest to temat do budżetu. Na dziś nieoficjalnie jak na razie do domknięcia budżetu 
brakuje 30 OOO OOO zł. W związku z tym mają nad czym pracować. Uważa, że pewne 
propozycje, które zostaną przedstawione w budżecie będą materiałem do dyskusji i 
oceny przez Radę, która będzie przyjmowała ten budżet. Wyjaśnił, że każdy wniosek 
jest rozpatrywany i przeliczany, aby w miarę jak najbardziej rozsądnie. Dodał, że 
niektóre pobożne życzenia sięgają daleko daleko w kosmos. 

Lech Pankiewicz poinformował, że prawdę mówiąc trochę wyjaśniło mu pytanie pana 
Sadkiewicza ale jest to nieeleganckie w stosunku do naszych pracowników, że ich 
oczekiwania to są jakby życzeniami, które wysyłamy w kosmos. Stwierdził, że pan 
„nibystarotsa" niestety wiele ma takich swoich przyzwyczajeń i swoich określeń. W 
związku z tym ma nadzieję, że to co teraz mówi, to mówi po raz przedostatni 
,,Starosta Adama Kociołek musi odejść i to pewnie się stanie lada moment". 

Adam Kociołek odpowiedział, że niestety pan radny Pankiewicz musi zmądrzeć, 
ponieważ jego odpowiedź brzmiała, że niektóre z tych wniosków sięgają daleko w 
kosmos. Dodał, że nie mówił o tych wnioskach, które akurat radny miał na myśli ale 
pan radny ma na myśli zawsze coś innego niż on, także przykro mu. 

Sale obrad opuściła Zuzanna Kurtyka. 
15.Zakończenie obrad. 

Wobec realizacji porządku obrad Tomasz Tomala o godz. 16:56 zamknął obrady XLVII 
sesji Rady Powiatu Wielickiego. 

asz Tomala 
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